

DOI: 10.18572/1812-3775-2020-1-40-42

Правовое регулирование порядка выявления объектов накопленного вреда окружающей среде: опыт регионов

Багаутдинова Саня Рустамовна,
ассистент кафедры экологического и земельного права Юридического факультета
Московского государственного университета (МГУ) имени М.В. Ломоносова,
кандидат юридических наук
sania.bagaut@mail.ru

Рассмотрены вопросы правового регулирования порядка выявления объектов накопленного вреда окружающей среде. Показано, что правовое регулирование данной процедуры на федеральном и региональном уровнях практически не осуществляется, что ухудшает возможности субъектов Российской Федерации и муниципальных образований по включению расположенных в их границах объектов накопленного вреда окружающей среде в государственный реестр объектов накопленного вреда окружающей среде.

Ключевые слова: накопленный вред окружающей среде, выявление объектов накопленного вреда окружающей среде, инвентаризация территорий и акваторий, ликвидация накопленного вреда окружающей среде, государственный реестр объектов накопленного вреда окружающей среде, законодательство об охране окружающей среды.

Legal Regulation of the Procedure for Detection of Objects of the Accumulated Damage to the Environment: Regional Experience

Bagautdinova Sania R.,
Teaching Assistant of the Department of Environmental and Land Law
of the Law Faculty of the Lomonosov Moscow State University (MSU),
PhD (Law)

Issues of legal regulation of the procedure for detection of objects of the accumulated damage to the environment have been examined. It has been shown that legal regulation of this procedure at the federal and regional levels is almost absent, which deteriorates the abilities of the constituent entities of the Russian Federation and municipalities to include the objects of the accumulated damage to the environment located within their boundaries into the state register of objects of the accumulated damage to the environment.

Keywords: accumulated damage to the environment, identification of objects of the accumulated damage to the environment, inventory count of territories and surface areas of water bodies, liquidation of the accumulated damage to the environment, state register of objects of the accumulated damage to the environment, legislation on environmental protection.